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Zápis z jednání
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina č. 4/2010

konaného dne 14. 10. 2010

Přítomni:
1. Ladislav Nechvátal 5. Ladislav Nováček
2. Josef Brůna 6. Kamil Vejvoda
3. Vítězslav Schrek 7. Jiří Vondráček (předseda)
4. Jaromír Brychta 8. Jiří Bína (tajemník)

Nepřítomni (omluveni):
1. Marie Bohuslavová (místopředsedkyně) 3. Ladislava Kratochvílová
2. Pavla Kučerová 4. Jiří Hormandl

Hosté:
1. Petr Krčál (radní kraje Vysočina)

Program:
1. Sraz a prohlídka novostavby domova pro seniory ve Velkém Meziříčí (za domem 

s pečovatelskou službou, který je na adrese Velké Meziříčí, Zdenky Vorlové 2001);
2. Exkurze v domě s pečovatelskou službou ve Velkém Meziříčí;
3. Exkurze ve stacionáři Nesa ve Velkém Meziříčí – proběhne i vlastní zasedání;
4. Zahájení, kontrola úkolů, schválení zápisu;
5. Informace o realizaci individuálního projektu kraje;
6. Záměr nízkoprahového zařízení pro děti a mládež ve Velkém Meziříčí;
7. Informace o financování sociálních služeb na rok 2011 na základě jednání Asociace 

krajů 12. a 13. 10. 2010;
8. Diskuze, různé (zástupce KOUS; způsob zasílání podkladů pro jednání komise);
9. Závěr.

1. Sraz a prohlídka novostavby domova pro seniory ve Velkém Meziříčí 
V rámci výjezdního zasedání komise se uskutečnila prohlídka nového domova pro seniory ve 
Velkém Meziříčí. Slavnostní otevření proběhne 24. ledna 2011 za přítomnosti ministra práce 
a sociálních věcí Jaromíra Drábka. Členové komise sociální a pro oblast protidrogové politiky 
jsou na slavnostní otevření také zváni.

2. Exkurze v domě s pečovatelskou službou ve Velkém Meziříčí
Následovala prohlídka domova s pečovatelskou službou, který se nachází v těsné blízkosti 
nového domova pro seniory. Členy komise provedla ředitelka zařízení Jana Jurková, která 
podala základní informace o domově.

3. Exkurze ve stacionáři Nesa ve Velkém Meziříčí
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Poté se členové komise přesunuli do denního stacionáře Nesa, kde následně proběhlo samotné 
jednání komise. Stacionář Nesa prošel kompletní rekonstrukcí, která byla dokončena v březnu 
letošního roku.

4. Zahájení, kontrola úkolů, schválení zápisu
Jiří Vondráček, předseda Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina, 
přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Poděkoval za přijetí a možnost uspořádat zasedání 
komise v denním stacionáři Nesa.
Dle počtu přítomných členů konstatoval, že je komise usnášeníschopná. 
Přednesl návrh programu, který byl 6 hlasy schválen. K zápisu z minulého jednání nebyly 
vzneseny žádné připomínky. 
Na stůl obdrželi členové komise informaci o plnění usnesení přijatých komisí. Jiří Vondráček 
provedl rekapitulaci stavu řešení úkolů z minulého jednání komise.
V rámci diskuse nad plněním úkolů byla přijata tato usnesení:

Usnesení 014/04/2010/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina
doporučuje
vyvolat jednání s ústředními orgány na téma zabezpečení financování protidrogové prevence.
Usnesení bylo přijato 6 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

Usnesení 015/04/2010/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina
doporučuje
radě kraje zahrnout financování systému primární prevence sociálně patologických jevů v části 
nekryté z Evropských prostředků do rozpočtu kraje, která podle předběžného odhadu činí 3 mil. 
Kč a 
žádá
ve spolupráci s poskytovateli primární prevence vypracovat návrh jejího zabezpečení.
Usnesení bylo přijato 6 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

5. Záměr nízkoprahového zařízení pro děti a mládež ve Velkém Meziříčí
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.

Jana Zelená, ředitelka Oblastní charity Žďár nad Sázavou sdělila, že návrh na zřízení 
nízkoprahového zařízení ve Velkém Meziříčí vzešel od potencionálních uživatelů již v roce 2005. 
Toto zařízení by provozovala Oblastní charita Žďár nad Sázavou, rekonstrukci vhodného objektu 
by financovalo město Velké Meziříčí. Oblastní charita oslovila odbor sociálních věcí ohledně 
možnosti financování nízkoprahového zařízení z individuálního projektu kraje.
Jiří Bína doplnil, že ve střednědobém plánu sociálních služeb je stanoven cíl, doplnit v obcích III. 
stupně síť nízkoprahových zařízení. Zahájení činnosti zařízení je předpokládáno od února 2011.
Petr Krčál doporučil znovu projednat záměr zřízení nízkoprahového zařízení pro děti a mládež 
ve Velkém Meziříčí s novým vedením města, po komunálních volbách.

Usnesení 016/04/2010/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina
doporučuje
radě kraje vyhlásit v rámci individuálního projektu kraje veřejnou zakázku na provozování 
nízkoprahového zařízení pro děti a mládež pro město Velké Meziříčí, v souladu se strategickým 
plánem rozvoje sociálních služeb, který s touto službou počítá ve všech obcích III. stupně v kraji 
Vysočina.
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Usnesení bylo přijato 6 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

Zasedání opustil člen komise Jaromír Brychta.

6. Informace o realizaci individuálního projektu kraje
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.

Jiří Bína uvedl, že Individuální projekt kraje Vysočina (IP) je financován částečně z Evropského 
sociálního fondu, státního rozpočtu a z MPSV. Prostřednictvím individuálního projektu jsou 
financovány azylové domy, intervenční centra, nízkoprahová zařízení pro děti 
a mládež, sociálně aktivizační služby pro rodiny s dětmi, sociálně terapeutické dílny, terénní 
programy a sociální rehabilitace. V podkladovém materiálu jsou uvedeny jednotlivé sociální 
služby, se kterými byly uzavřeny smlouvy.

Usnesení 017/04/2010/Kspp
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina
bere na vědomí
zprávu o realizaci Individuálního projektu kraje Vysočina (IP) - Podpora vybraných sociálních 
služeb na území kraje Vysočina dle materiálu KSPP-04-2010-05 a
žádá
radu kraje o podání informace starostům obcí, o způsobu financování těchto služeb v budoucím 
období po roce 2012, s ohledem na ukončení financování z Evropské unie.
Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 1 se zdržel).
O usnesení bylo hlasováno korespondenčně. 

7. Informace o financování sociálních služeb na rok 2011 na základě jednání Asociace 
krajů 12. a 13. 10. 2010
Petr Krčál podal stručnou informaci z jednání Komise Rady AKČR pro sociální záležitosti, které 
proběhlo ve dnech 12. a 13. října 2010. Vláda ČR převede od roku 2012 financování sociálních 
služeb na kraje, v současné době probíhají jednání o finančních prostředcích, které budou na 
jednotlivé kraje převedeny. Od roku 2012 se otevře možnost pro sociální podnikání a musí se 
změnit přístup k rozdělování příspěvku na péči. Uvažuje se také o navýšení přímých úhrad od 
klientů a o spolupodílu rodin klientů.

8. Diskuze, různé
Petr Krčál požádal, aby komise přijala stanovisko k dofinancování grantového programu 
Investujme v sociálních službách. 
Jiří Bína uvedl, že v uvedeném grantovém programu se sešly žádosti, které překročily alokaci 
programu asi o půl milionu, ale že bylo mnoho projektů vyřazeno z formálních důvodů, a proto 
nakonec zůstaly nečerpané prostředky ve výši necelého půl milionu Kč.
Po krátké diskusi přijali členové komise následující usnesení:

Usnesení 018/04/2010/Kspp
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina
podporuje
vyhlášení druhé výzvy na dofinancování grantového programu Investujme v sociálních službách, 
minimálně v nedočerpané výši alokace.
Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 1 se zdržel).
O usnesení bylo hlasováno korespondenčně.
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Jiří Vondráček informoval, že KOUS opět potvrdil jako svého zástupce a hosta v komisi sociální 
a pro oblast protidrogové politiky Ladislava Bártu.

Na základě dopisu od hejtmana kraje se Jiří Vondráček dotázal členů komise, zda by pro ně 
bylo akceptovatelné, kdyby v souvislosti s nutností úspor, byly podkladové materiály zasílány 
pouze v elektronické podobě s tím, že na jednání by byl členům komise k dispozici jeden 
kompletní výtisk podkladových materiálů a druhý výtisk pro předsedu komise.
Jiří Vondráček doplnil, že v případě jednání na krajském úřadě a v případě zájmu, bude možné 
promítat projednávané podkladové materiály přes dataprojektor.

Usnesení 019/04/2010/Kspp
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina
souhlasí
se zasíláním podkladových materiálů pouze v elektronické podobě.
Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 1 se zdržel).
O usnesení bylo hlasováno korespondenčně. 

Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 18. listopadu 2010, od 10.00 hodin.

9. Závěr
Předseda poděkoval přítomným za účast a ukončil jednání.

Jiří Vondráček v. r.
předseda Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina

Zpracovala a zapsala Dana Vrábelová dne 18. 10. 2010




